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xerrem amb: |

jo sep  pujol i aulí
sots-president conseller d e leg at de

vallter 2000

—  C re u  q u e  l’E sta c ió  d e  

Vallter 2000 e s tà  b e n  s itu a d a  

g e o g rà f ic a m e n t ?  Q u in s  criteris 

e s v a n  se gu ir  p e r  s e le c c io n a r  

el llo c ?

—  Bé, Vallter és una vall ga i

rebé tancada i té façanes tant de 
cara a m igdia com de cara a g re
gal. Per això totes les pistes que 
posam estan a les vessants nord 
i nord-est. És una zona molt ven
tada però això no ho podem can
viar perquè la tram untana bufa a 
tot arreu, des de la Serra del 
Cadí fins al Canigó.

Jo crec que la zona de Vall
ter era la més idònia per un 
motiu: l’alçada; aquesta és una 
condició que no té cap altre vall 
de la zona.

S ’ha de dir que en els últims 
quatre anys la" filosofia de se lec
cionar els llocs per a fer-hi esta
cions d ’esquí ha donat un g ir de 
180 graus. Abans el que es bus

cava eren cotes altes, perquè hi 
hagués neu. Això ara s ’ha acabat. 
Avui, amb el sistema de neu artifi
cial, el que convé és: abundància 
d ’aigua, alçada i bona orientació. 
Actualment totes les estacions fan 
els seus càlculs de costos ba
sant-se en las hectàrees que

tenen de neu artificial. Els anys 
de neu abundant es consideren 
beneficis atípics.

—  Va llter 2000 s ’h a  c o n 

vertit e n  un e le m e n t d e  d e s e n 

v o lu p a m e n t  m olt im portan t per  

a  la  Va ll. S ó n  c o n sc ie n ts  d e  la  

re sp o n sab ilita t q u e  a ix ò  rep re 

se n ta  p e r part d e  l’e s ta c ió ?

—- Repetiré unes paraules 
del president Pujol referides als 
ajuts que dóna la Generalitat a 
les estacions, i concretam ent al 
tema de l’Assegurança de neu: 
«en Pujol de Camprodon és con
trari a aquesta asegurança». I ho 
són perquè hi poden haver em 
preses que, com que cobren l’as
segurança, no s ’esforcin per obrir 
l’estació.

—  D ’a ltra  b a n d a ,  c re u  

vo stè  q u e  la  V a ll c o l· la b o ra  

prou  a m b  l’e s ta c ió ?

—  Jo penso que totes les es
tacions d ’esquí han tingut proble

mes amb la gent de la seva vall i 
crec que això passa perquè 
abans l’esquí era un fenomen 
desconegut i ningú no s ’imagina
va que una estació pogués pro
jectar una riquesa econòm ica i 
social. Aquest desconeixem ent ha 
fet que de vegades la gent no

hagi col·laborat prou amb l’esta
ció.

Però jo  crec que això està 
canviant i s ’estan m entalitzant 
que com més units anem, més bé 
anirem tots plegats.

—  Les e s ta c io n s  d ’e sq u í 
g e n e ra lm e n t  só n  defic itàries. 

És cert q u e  V a llte r té uns p ro 

je c te s  d ’U rb an itzac ió  a  la  V a ll 

d e l C aria t, a  S e tc a se s ,  p e r tal 

d e  fer b e n e f ic is  i c o m p e n s a r  

a q u e s t  d è fic it?

—  No. No ex is te ix  cap p ro 

jec te  d ’aquest tipus. E viden tm en t 
V a llte r S.A. té uns te rrenys  a peu 
de p is ta ; i m és avall, i si un d ia  el 
Pla G enera l de S e tcases  pro jecta  

sol u rban itzab le  es podria  fer. De 
to ta  m anera  c rec  que, si es tre b a 
lla bé, avui d ia  les es tac ions d ’es 
quí fins i to t podran a rriba r a ser 
ren tab les.

—  Q u in e s  só n  le s p re v i
s ion s d e  V a llte r p e l futur?

—  La nostra previsió més im
portant és la producció de neu ar
tificial. Ara tenim  5 hectàrees i 
n’hem de tenir 20 o 25 com a 
mínim. A més, hem de substituir 
els telesquís per te lecadires, de 
dues o quatre places, cosa que 
s ’està fent a totes les estacions 
en general.


